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Slovo starostky 

Vážení spoluobčané, 

 nové zastupitelstvo má za sebou 5 

měsíců své činnosti. Začátky byly těžké, 

porouchalo se, co se dalo, od nemožnosti 

stahování zpráv z Datových schránek po 

nemožnost přihlásit se do jakýchkoliv 

registrů včetně CzechPointu. Po měsíci 

se vše zprovoznilo, včetně nákupu 

nového PC a hned nás zase překvapila 

nemilá zpráva od Úřadu pro 

hospodářskou soutěž, a to podání 

podnětu k šetření veřejné zakázky, 

,,Chodník Velké Přítočno - Dolany“.  

Ve spolupráci se zhotovitelem chodníku 

firmou Janouš, jsme postupně doložili 

vše, co si ÚOHS vyžádal. Samozřejmě 

nejsme sebevrazi a přes pana 

místostarostu jsme sehnali advokátní 

kancelář, se specializací na obce a 

příspěvkové organizace. A ano, našla se 

chyba a obci byla příkazem uložena 

pokuta ve výši 5.000,- (může být 

uložena pokuta až do výše 1.000.000,-).  

Aby toho nebylo málo, následovala 

kontrola GDPR- plnění obecného 

nařízení o ochraně osobních údajů. To 

znamená, jak se na OÚ nakládá s 

osobními údaji například občanů. Vše 

dopadlo dobře, žádná chyba shledána 

nebyla, přesto jsme po kontrole 

přistoupili k registraci občanů pro 

zasílání zpráv přes webové rozhraní. Pro 

Vás i pro nás je to jednoduší a neexistuje 

žádná papírová stopa.  

V prosinci následovalo dílčí 

přezkoumání hospodaření obce za 

období leden až září 2022. Při tomto 

dílčím přezkoumání hospodaření byly 

zjištěny chyby a nedostatky, které se ale 

do konce roku daly napravit a také 

napraveny byly. Jednalo se ale o drobné 

chyby. Konečné přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2022 proběhlo 

začátkem února, kde již chyby a 

nedostatky zjištěny nebyly.   

Tak a nyní k nové činnosti.  

1) Aktuálně máme hotovou projektovou 

dokumentaci, včetně položkového 

rozpočtu a energetického posudku na 

fotovoltaickou elektrárnu na budovu 

OÚ, kterou jsme chtěli napájet i veřejné 

osvětlení. Podání žádosti na MŽP jsem 

aktuálně stopla, protože podle pravidel 

tohoto dotačního titulu z 

modernizačního fondu nelze přes FVE 

napájet veřejné osvětlení (mít na střeše 

FVE za 900.000,- a nesmět tím napájet i 

VO mi přijde zcestné). Takže asi 

přidáme změnu vytápění budovy a 

budeme žádat přes OPŽP z jiného fondu, 

kde výše dotace může dosáhnout až 

100%  celkové částky. Raději dvakrát 

měř a jednou řež.  

2) Na křižovatce, při výjezdu od 

obecního úřadu budou instalována nová 

vyhřívaná dopravní zrcadla, takže by již 

nemělo docházet k zamrzání a 

zamlžování. Dále jsem byla požádána o 

instalaci dopravního zrcadla na výjezd 

od hřiště, takže tam použijeme ty, co se 

demontují z křižovatky. Vše je již 

objednané a v běhu. 

3)  Bude se podávat ohláška na stavební 

úřad, pro instalaci solárního veřejného 

osvětlení na chodník ve směru k 

Velkému Přítočnu. Následovat bude 

výběrové řízení na dodávku a montáž 

solárního VO. 



 

 

4) Začali jsme pracovat na projektu 

výměny stávajícího veřejného osvětlení 

za LED. Opět jsem měla schůzku s 

několika firmami a až ta poslední byla ta 

pravá. Zjednodušeně řečeno, již je na 

trhu novinka, a to LED žárovka, kterou 

po menších úpravách můžete 

namontovat i do starších svítidel VO, ale 

musíte mít ten správný typ svítidla a 

hurá, my je máme. Firmu jsem požádala 

o dva vzorky a naše domácí firma 

Plošiny Votava s.r.o., která se již léta v 

obci stará o VO je po menších úpravách 

na zkoušku namontuje do dvou lamp VO 

a tím si ověříme, zda skutečně mají 

svítivost a jsou použitelné. Tímto 

krokem ušetříme cca 70% spotřeby el. 

energie na VO.  

5) Oslovila jsem firmu na týdenní 

pronájem měřící technologie průjezdu 

aut. Výstupem by byla statistika počtu 

průjezdu osobních aut, nákladních aut, 

autobusů v obou směrech silnice, včetně 

jejich rychlosti a času průjezdu. Tyto 

data jsou potřeba pro jednání na 

příslušných úřadech ohledně dopravy v 

obci. Všichni jistě víme, že některá auta 

tu jezdí ne zrovna předpisově.  

6) Dokončilo se osvětlení 

Multifunkčního hřiště a aktuálně řešíme 

napojení rezervačního systému na 

GOPAY. Prozatím jsou objednané 

pouze sloupky na volejbal, nicméně 

množí se dotazy, zda budeme instalovat 

i koše na basketbal. Koše na basket 

bychom koupili, až se dořeší branky na 

malou kopanou.  

Pro vysvětlení: byla jsem fotbalisty 

upozorněna, že lajnování hřiště je 

udělané na zapuštěné branky (za hranou 

hřiště). Pokud bychom je ale chtěli 

dodělat, tak máme problém. Prostřední 

sloupy nesplňují rozteč branky, tzn. 

krátké strany hřiště rozebrat, prostřední 

dva sloupky vyndat a zabetonovat v 

jiném místě. Takže musíme zvážit 

všechna pro a proti. Přeci jen jsme na 

vesnici že? Asi by stačily přenosné 

branky? Ale kam s nimi? A budou sem 

ty kluby, co mají zájem u nás trénovat 

děti a přinesly by přeci jen nějaké 

finance chodit i když by lajnování trochu 

neodpovídalo rozměrům? Takže, opět 

platí pravidlo, až vyhodnotíme všechna 

pro a proti i možné varianty, nápady, 

možnosti, především finanční náročnost, 

tak teprve budeme jednat. Pokud i vy 

máte nějaká řešení, nebo nápad, tak nám 

ho neváhejte sdělit.  

7) Kácení topolů- nepopulární pokácení 

vzrostlých topolů na hřišti máme za 

sebou. Ano, je jich velká škoda, ale 

pokud chceme do budoucna bezpečné 

dětské hřiště, tak tam prostě být 

nemohou a tečka. Je mi jasné, že tam 

aktuálně bude hrozná výheň, ale ty nově 

zasazené stromy také jednou vyrostou a 

až tam budou i stolky s posezením, tak 

věřím, že to bude časem hezké místo. 

Prozatím by se tam mohly dodat další 

prolézačky (aktuálně jich máme málo) a 

až skončí doba udržitelnosti stávajících 

prolézaček, tak by se tam mohly přendat 

také. Pokud bychom je chtěli ponechat 

na místě, kde jsou nyní, tak by se musely 

pokácet i ostatní topoly. A proč? Protože 

prostě ty větve padají (i když se loni 

prořezaly) a obec zodpovídá za 

bezpečnost. Prosím, pochopte to. A ano, 

názory typu - proč tedy bývalé 

zastupitelstvo nechalo přemístit dětské 

hřiště přímo pod topoly jsem již slyšela 

také. Ale uvědomte si, že v době, kdy 



 

 

bývalé zastupitelstvo žádalo o dotaci a 

povolení, tak bylo v plánu pokácet ty 

topoly všechny. Bude to vypadat asi 

drze, ale po bitvě je každý generál. 

Každé zastupitelstvo na 100% někdy 

udělalo, nebo udělá, chybu, ale je jen na 

něm zda se z ní poučí, nebo ne. Nikdo 

nejsme dokonalí.  

Závěrem a opět trochu drze, za což se 

předem omlouvám. Každé zasedání 

zastupitelstva je veřejné, převážně se 

koná první pondělí v měsíci. Pokud má 

někdo nějaký problém, potřebuje něco 

vysvětlit, nebo má podnět na jakékoliv 

zlepšení v obci, není nic jednoduššího 

než přijít na zasedání zastupitelstva, 

nebo o úřední hodiny na OÚ. V 

restauraci u piva Vám to nadávání, jak je 

zastupitelstvo neschopné a vše dělá 

špatně opravdu nepomůže a zároveň to 

nic nevyřeší ani nezlepší. Je pravda, že 

pak by si asi někteří občané neměli o 

čem povídat.  

Prozatím na zasedání zastupitelstva 

přišli, ať již s novým nápadem ke 

kapličce, nebo jen tak diskutovat pan 

Bednář a pan Vycudilík. Tímto jim 

velice děkuji a věřím, že se k nim přidají 

i další občané, protože je co zlepšovat, 

nebo předělávat, ale finance máme 

omezené.  Takže na nás všech bude, v 

jakém pořadí se vše, a hlavně co, bude 

postupně během let realizovat, protože 

již nyní musíme šetřit na novou ČOV.  

Dotazník pro všechny občany:  

1. Chcete mít na hřišti posilovací 

prvky? 

2. Mohli byste nám pomoct a 

vlastně si tak trochu rozhodnout budoucí 

podobu dětského hřiště? Přišli byste na 

společnou schůzku? 

3. Pokud sázet nové stromy, máte 

představu kde? Přišli byste na společnou 

schůzku? 

4. Máme zrekonstruovat veřejný 

rozhlas? 

5. Chybí Vám někde koš na psí 

exkrementy? 

6. Máte nápad, jak by obec mohla 

začít plnit množství vytříděného 

odpadu? Například sběr dům od domu? 

Door to door, nebo zvýšit počet popelnic 

na tříděný odpad? 

7. Chcete fotovoltaický systém na 

svůj RD a nevíte jak na to? Nebo chcete 

znát předběžnou, cenu na kterou by Vás 

FVE vyšla? Máme pro Vás zajistit 

informativní schůzku? 

8. Cokoliv jiného. 

Své odpovědi na otázky, podněty, 

nápady můžete zasílat emailem na 

starosta@dolany-kladno.cz, nebo je 

vhodit do schránky na obecním úřadě. 

Předem Vám všem děkuji 

 

 

 

Jana Kováříková 

starostka 



 

 

Infokénko 

Krádeže v obci 

V předešlém čísle jsme Vás informovali 

o množících se krádežích v obci. 

Bohužel se počet krádeží od posledně 

v obci navýšil a Policie ČR stále 

pachatele nedopadla. Prosíme Vás, 

abyste zejména ve večerních hodinách 

byli pozorní a všímali si cizích lidí, kteří 

by se pohybovali po obci. Všímejte si 

zejména osob, které by měli potřebu 

nahlížet do zahrad či do zaparkovaných 

automobilů. V případě, že někoho 

takového zpozorujete kontaktujte 

neprodleně obecní úřad nebo policii.  

Také bychom Vás chtěli informovat o 

incidentu, který se stal ve čtvrtek 23. 

února. Ve večerních hodinách byli 

v Dolanech u kapličky zpozorováni dva 

muži, kteří nahlíželi do zahrad. Po 

krátkém pronásledování byli v blízkosti 

rybníka u dětského hřiště konfrontováni 

paní starostkou a p. Šímou mladším. Po 

krátké slovní přestřelce byli 

vyprovozeni ven z obce a byla přivolána 

Policie ČR kvůli ztotožnění.  

Všímejte si proto dvojice mužů ve věku 

25 až 35 let, vysokých cca 180 cm, 

hubené postavy. První ze dvojice na 

sobě měl černou bundu s červenou 

podšívkou a světle modrou mikinu, 

modré kalhoty a červený batoh. Druhý 

muž měl zelenou maskáčovou bundu, 

černou mikinu a černé kalhoty s bílími 

pruhy po stranách nohavic a černý 

batoh. 

Pozor! Tato dvojice nemusí být 

pachateli krádeží, avšak díky jejich 

chování a následnému útěku můžeme 

soudit, že jejich svědomí nebylo čisté. 

Koryto Dolanského potoka 

Každý pozorný pozorovatel a obyvatel 

obce Dolan si nemohl nevšimnout při 

procházkách podél pobřeží potoka jeho 

katastrofálního stavu - zabahnění, 

zborcení kamenného obložení, 

prorůstání stromů, roští, nánosů 

odpadků atd. 

Po hrozivých zkušenostech povodní v 

Dolanech v červnu  2013, kdy byly 

zaplaveny a zničeny kromě jiného i 

nemovitosti a pozemky občanů, je nutné 

opravdu pravidelnou kontrolou a 

údržbou těmto katastrofám předcházet. 

Správcem povodí potoka je státní 

podnik Povodí Vltavy. 

Jakožto nový zastupitel (předseda 

výboru za životní prostředí) jsem se s 

nadšením ujala řešení rozjednané 

„Žádosti o údržbu Dolanského potoka“ 

v naší obci.  

Postupnou písemnou komunikací mezi 

mnou a příslušnými úřady - státním 

podnikem Povodí Vltavy, Magistrátem 

města Kladna (Odborem životního 

prostředí) jsem se dostala do stádia 

„čekání“ na schválení a následného 

sdělení konkrétního termínu realizace 

čištění koryta drobného vodního toku 

(poslední korespondence 2/2023). 

Jakmile budeme vědět další podrobnější 

informace, budeme vás včas informovat. 

Andrea Bednářová 



 

 

 

Plánované kulturní akce na rok 2023 

Březen 
- 11. 3. 2023 od 15.00 hod. - oslava MDŽ – ve velkém společenském sále v budově OÚ 

- 25. 3. 2023 od 15.00 hod. – Velikonoční tvoření – společenská místnost v budově OÚ 

 

Duben 

- 1. 4. 2023 od 9.00 hod. – Ukliďme Dolany 

- 30. 4. 2023 – pálení čarodějnic – soutěž o putovní koště pro nej, nej, čarodějnici 

 

Červen 

- 3. 6. 2023 od 14.30 hod. - Den dětí – na dětském hřišti v Dolanech  

- 23.- 25. 6. 2023 Dolany v Dolanech u Jaroměře (Dolanská trička lze do konce května objednat na 

OÚ) 

 

Září 

- 9. 9. 2023 od 15.00 – Den obce Dolany  

Jedná se o tradičně opakující se akce. Pozvánky a upřesnění budou vyvěšeny na webových 

stránkách obce Dolany v záložce „AKCE “, dále budou vyvěšeny na nástěnce u autobusové zastávky 

a zaslány emailem. 

 

Seznam akcí pro období říjen – prosinec 2023 bude vyvěšen později. 

 

V případě konání jiné akce (karneval pro dospělé, hospodský kvíz, zábava), Vás budeme informovat 

prostřednictvím emailu, nástěnky u autobusové zastávky, webové stránky obce Dolany a rozhlasu. 

 

Kulturní akce také můžete sledovat na facebookovém profilu Sportovně kulturního klubu Dolany, z. s. 

https://www.facebook.com/skkdolany/ 

 

 

 

Jana Kováříková Jaroslav Šíma ml. 
starostka předseda 

Sportovně kulturní 

klub Dolany, z.  s.  

Obec 

Dolany 

https://www.facebook.com/skkdolany/


 

 

 

 

Prosíme o předběžné nahlášení účasti kvůli zajištění občerstvení, děkujeme. 



 

 

 

Kontejnery budou přistaveny u autobusové zastávky od 9:00 do 12:00 

v následujících termínech: 

• neděle 4. 6. 2023 

• sobota 23. 9. 2023 

• neděle 19. 11. 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Dolanský hlasatel vydává 

Obec Dolany u Kladna 

Hlavní redaktor: Jaroslav Šíma ml. 


